

AL ANJAL PRIVATE SCHOOLS JEDDAH, KSA

مدارس الأنجال اللأهلية

cognia





Assessment & Marks Distribution Policy



Academic Year 1441-42H / 2020-21G

Al Anjal - A bridge to future leaders

ASSESSMENT & MARKS DISTRIBUTION POLICY

Introduction

We hope that this document "The marks distribution Policy" will enable you to be better informed to the policies and procedures of our school's marking system and allow you to function more successfully. We strongly encourage you to be thoroughly familiar with the contents of this policy document. Reference to it will preclude miscommunication on the numerous issues that teachers and students deal with on a regular basis and will contribute to the smooth operation of the school.

Statement of Purpose

The school helps students to maximize their potentialities through quality international education by using a balanced 1-12 international curriculum and maintaining accreditation status with reputable agencies by following set international standards.

A. Homework or HW Policy:

Homework is a vital element in the educational experience of a student and affects positive academic achievement. We suggest that parents supervise their children's homework in the sense that they should make sure that it is completed. We strongly discourage parents to sit with their children (especially after third grade) while they are performing their assignments or to spoonfeed them the answers as this makes them too dependent on their families and negatively affects academic performance.

Parent/guardians have the responsibility to provide the conditions for homework to be completed.

- 1. Making a regular routine for homework.
- 2. Ensuring that the proper space and supplies are provided.
- 3. Being available to provide assistance when required.

All teachers, in all academic subjects, will assign homework. Assignments should generally be planned from Sunday through Thursday. The head of department and the parents will be notified at an early stage when students fail to complete assignments.

Important to note that there are 10 marks allocated per each Quarter in every subject of the student mark sheet, which will be averaged upon completing a certain number of assigned homework. Below are number of assigned homework in every subject per each Quarter:

سياسة التقييم وتوزيع درجات

لمقدمة

نأمل أن تمكّنك هذه الوثيقة "سياسة توزيع درجات" من أن تكون على دراية أفضل بسياسات وإجراءات نظام العلامات في مدرستنا وتسمح لك بالعمل بنجاح أكبر. نحن نشجعك بشدة على أن تكون على دراية كاملة بمحتويات وثيقة السياسة هذه. ستؤدي الإشارة إليه إلى منع سوء التواصل حول العديد من القضايا التي يتعامل معها المعلمون والطلاب على أساس منتظم وسيساهم في التشغيل السلس للمدرسة.

بيان الغرض

تساعد المدرسة الطلاب على تعظيم إمكاناتهم من خلال التعليم الدولي الجيد باستخدام منهج دولي متوازن من 1 إلى 12 والحفاظ على حالة الاعتماد مع الوكالات ذات السمعة الطيبة من خلال اتباع المعايير الدولية المحددة.

أ. سياسة الواجب المنزلي أو HW:

يعد الواجب المنزلي عنصرًا حيويًا في التجربة التعليمية للطالب ويؤثر على التحصيل الأكاديمي الإيجابي ، ونقترح أن يشرف الآباء على واجبات أطفالهم المنزلية بحيث يتأكدون من اكتمالها. نحن لا نشجع الآباء بشدة على الجلوس مع أطفالهم (خاصة بعد الصف الثالث) أثناء قيامهم بمهامهم أو إطعامهم الإجابات لأن هذا يجعلهم يعتمدون بشكل كبير على أسرهم ويؤثر سلبًا على الأداء الأكاديمي.

اولياءالأمور يتحملون مسؤولية توفير الشروط لإكمال الواجبات المنزلية.

- 1. عمل روتين منتظم للواجب المنزلي.
- 2. التأكد من توفير المساحة المناسبة والإمدادات.
 - 3. التواجد لتقديم المساعدة عند الحاجة.

سيقوم جميع المعلمين ، في جميع المواد الأكاديمية ، بتعيين واجبات منزلية ، ويجب بشكل عام التخطيط للمهمات من الأحد إلى الخميس ، وسيتم إخطار رئيس القسم وأولياء الأمور في مرحلة مبكرة عندما يفشل الطلاب في إكمال المهام.

من المهم ملاحظة أن هناك 10 درجات مخصصة لكل ربع سنة في كل مادة من ورقة علامات الطالب. والتي سيتم احتساب متوسطها عند إكمال عدد معين من الواجبات المنزلية. فيما يلي عدد الواجبات المنزلية المخصصة في كل مادة لكل ربع:

SUBJECT	NUMBER OF HOMEWORK	TIMEFRAME TO COMPLETE	
English & Islamic Studies (All Branches)	6 HWs in a Quarter	From the day HW assigned till Revision week before Q Exams	
Math, Science & Arabic	3 HWs in a Quarter		
Social St. & Computer	2 HWs in a Quarter		
Art & P.E.	1 HW in a Quarter		

10 marks will be taken as average of the above listed number of Homework only, additional practice assignment will not be calculated in grading system. A "0" Zero mark will be assigned to the specified HW mentioned in above table which can affect the overall averaged HW 10 marks.

Teachers should grade written assignments and include comments for improvement as well as affirmation of satisfactory accomplishment.

All regular homework is to be corrected by the teacher and returned to the student live or virtually.

B. Quizzes Policy:

Regular assessment is key to the students' progression. There will be Mid-Quarter short exam "Quizzes" conducted starting from the 4th week of the quarter.

The Quizzes will be taken during the lesson duration of 10 to 15 minutes.

Important to note that there are 10 marks allocated for Quizzes per each Quarter in all subjects.

C. Projects Policy:

Students' creativity and expressing the understood concepts in project form is proven a successful methodology in international standard of education. We at Al-Anjal school have a policy of completing projects research for all subjects once per each term.

The student will be informed from the 2nd week of the Quarter to work on a certain project of the subject and present it to the teacher on Blackboard portal.

The submission time for the projects is from the beginning of the 2nd week till before the start of the quarter final exams.

Important to note that there are 25 marks allocated for Project per each Quarter in all subjects.

All regular homework is to be corrected by the teacher and returned to the student live or virtually.

D. Policy for Students' Participation in lessons:

All students are required to attend the teaching lessons and participate in learning process. Teachers will note down the students' participation and award marks as per their participation.

Important to note that there are 10 marks allocated for Participation per each Quarter in all subjects.

سيتم أخذ 10 درجات كمتوسط للعددالمذكور أعلاهمن Homework فقط، ولن يتم احتساب مهمة الممارسة الإضافية في نظام الدرجات.

سيتم تعيين علامة صفر "0" إلى واجبات المحدد المذكور في الجدول أعلاه والذي يمكن أن يؤثر على متوسط علامات 10 من واجبات الإجمالية.

يجب على المعلمين تقدير المهام الكتابية وتضمين تعليقات التحسين بالإضافة إلى تأكيد الإنجاز المرضى.

يتم تصحيح جميع الواجبات المنزلية العادية من قبل المعلم وإعادتها للطالب حياً أو افتراضياً.

ب- سياسة الاختبارات القصيرة:

التقييم المنتظم هو مفتاح تقدم الطلاب. سيكون هناك امتحان قصير منتصف الربع "اختبارات" يبدأ من الأسبوع الرابع من الفصل الذي سيعقد خلال الدروس التعليمية.

سيتم إجراء الاختبارات القصيرة خلال مدة الدرس من 10 إلى 15 دقيقة

من المهم ملاحظة أن هناك 10 درجات مخصصة للاختبارات القصيرة في كل ربع سنة في جميع المواد.

ج- سياسة المشاريع:

ثبت أن إبداع الطلاب والتعبير عن المفاهيم المفهومة في شكل مشروع منهجية ناجحة في المعايير الدولية للتعليم. نحن في مدرسة الأنجال لدينا سياسة إكمال أبحاث المشاريع لجميع المواد مرة واحدة في كل فصل دراسي.

سيتم إبلاغ الطالب من الأسبوع الثاني من الربع للعمل على مشروع معين للموضوع وتقديمي إلى المعلم على بوابة Blackboard.

وقت التقديم للمشاريع من بداية الأسبوع الثاني وحتى قبل بدء الاختبارات الربع نهائية.

من المهم ملاحظة أن هناك 25 درجات مخصصة للمشروع في كل ربع سنة في جميع المواد.

يتم تصحيح جميع الواجبات المنزلية العادية من قبل المعلم وإعادتها للطالب حياً أو افتراضياً.

د. سياسة مشاركة الطلاب في الدروس:

يجب على جميع الطلاب حضور دروس التدريس والمشاركة في عملية التعلم. سيلاحظ المعلمون مشاركة الطلاب ويمنحون العلامات حسب مشاركتهم.

من المهم ملاحظة أن هناك 10 درجات مخصصة للمشاركة في كل ربع سنة في جميع المواد.

E. Class work or CW Policy:

Teachers need students' engagement during the lessons and are sometimes required completing certain assignment during the lessons. This indicates the students' activeness and allowing teachers to make necessary changes in strategies for further lesson upon students' feedback.

Teachers give them several tasks to complete during the lessons and grant marks as CW title.

Important to note that there are 15 marks allocated for Class work or CW per each Quarter in all subjects.

F. Final Exams Policy:

The final exams of the quarter are usually conducted in the 8th week and are counted as final grades for the curriculum covered during the whole quarter.

A detailed document for the exams code of conduct and marking details are shared earlier and as reminder send to parents/students before all final quarter exams.

Important to note that there are 30 marks allocated for Final Exams per each Quarter in all subjects.

. سياسة الواجب الدراسي أو CW:

يحتاج المعلمون إلى مشاركة الطلاب أثناء الدروس ، وفي بعض الأحيان يُطلب منهم إكمال مهمة معينة أثناء الدروس. يشير هذا إلى نشاط الطلاب ويسمح للمعلمين بإجراء التغييرات اللازمة في الاستراتيجيات لمزيد من الدروس حول ملاحظات الطلاب.

يكلفهم المعلمون بالعديد من المهام لإكمالها أثناء الدروس ومنحهم الدرجات كعنوان CW.

من المهم ملاحظة أن هناك 15 درجات مخصصة لـ Class work أو CW لكل ربع سنة في جميع المواد.

س: سياسة الامتحانات النهائية:

تجرى الامتحانات النهائية للربع عادة في الأسبوع الثامن ويتم احتسابها كدرجات نهائية للمنهج الذي يتم تغطيته خلال ربع السنة بأكمله.

يتم مشاركة مستند تفصيلي لقواعد السلوك الخاصة بالامتحانات وتفاصيل التصحيح في وقت سابق وكتذكير يتم إرسالها إلى أولياء الأمور / الطلاب قبل جميع اختبارات الربع الأخير.

من المهم ملاحظة أن هناك <mark>30 درجات</mark> مخصصة للاختبارات النهائية في كل ربع سنة في جميع المواد

القسم الأمريكي / توزيع الدرجات American Division / Grades Distribution

التقييمات Assessments	Assigned Grade تعيين الدرجة		
Quarter Tests/ Final Exams	30		
Projects - Blogs	25		
Quizzes	10		
Homework	10		
Class work	15		
Participation	10		
Total	100		

Marks are designated by a letter grade as shown in the following table:

Explanation (%)	Letter Grade	GPA	Explanation (%)	Letter Grade	GPA
100 – 96	A+	4.00	78 – 76	C+	2.50
95 – 93	Α	3.75	75 – 73	С	2.25
92 – 89	A-	3.50	72 – 69	C-	2.00
88 – 86	B+	3.25	68 – 66	D+	1.75
85 – 83	В	3.00	65– 63	D	1.50
82 – 79	B-	2.75	62 – 60	D-	1.25
			1 – 59	F	0

Our American Schools are related to <u>NCA CASI</u> (the North Central Association Commission on Accreditation and School Improvement)

(N.B. <u>NCA CASI</u> is an accrediting division of Cognia (Formerly <u>AdvancED</u>)

What is the credit hour and how to calculate it?

- 1 credit = 130 hours. A "Unit of Credit ' is 130 hours of classroom instruction in one academic year. A half unit of credit, which is 65 hours of classroom instruction, represents the credit that students can earn for successfully completing one semester of class work in a particular course.
- 1 credit = 5 sessions per week each 45 minutes (net)
- A "Core Course" is any course in one core subject disciplines of English, Math, Science and Social Studies etc.
- A Passing Grade means at least a "D" average for the semester in a course.
- Schools are expected to provide classroom instruction for not less than 180 school days. A more precise requirement is for high school credit courses, like Biology, English, or Mathematics, to provide 130 hours / 7800 minutes of classroom instruction over the entire school year. Schools may divide class periods using a variety of minutes but over a year, a total of 7800 instructional minutes are required for each credit course.

What is GPA and how to calculate the GPA?

It's the total average of the student's early credits and grades. Grade Point Average: quantitative measure of undergraduate academic record, usually on a scale from 1.0 to 4.0. The GPA or grade point average is important to admissions committees, not because it signifies the intelligence because it is a long-term indicator of how well Students perform his/her job as student. Grades reflect the motivation and the ability to do consistently good or bad work.

